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vá příprava obhájců jejích barev. 

Tradičně byla v létě pořadatelsky i sportovně 

zainteresována do realizace v pořadí XXV. Sportovních her 

v Hodoníně, a to volejbalového turnaje smíšených 

družstev, jenž proběhl 8. června na stadionu U Červených 

domků za řízení br. M. Vojáčka, turnaje ve stolním tenisu 

neregistrovaných hráčů, odbývaného na kurtech sok. 

stadionu v Rybářích a u zimního stadionu Václava 

Nedomanského pod vedením br. Igora Vargy a turnaje 

v badmintonu jednotlivců a družstev pod vedením br. Dr. 

Petra Tkáče ve Sportovní hale. Vrchol tohoto místního 

sportovního svátku představoval jako vždy Běh 

olympijského dne, uskutečněný letos 25. června. 

Odstartován byl od stadionu T. J. Sokol v Rybářích, odkud 

peloton závodníků směřoval k přístavišti U Jezu, kde byla 

cílová stanice. Trasa čítala 1.250 m. V nejkratších časech ji 

urazili borci z Hodonína, 1. Josef Toman roč. 2003 za 5.10 

minut, 2. Matěj Bílek roč. 2003 za 5.38 mi- 
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nut a 3. Alexandr Kašpárek roč. 2003 za 5.40 minut. Z dívek 

1. Natálie Hlavinková roč. 2003 za 5.44 minut, 2. Sofia 

Gorbalenková roč. 2006 za 6.10 minut (ze ZŠ Školská ul. 

Holíč) a 3. Magdalena Vlčková roč. 2006 za 6.44 minut. 

Členové naší jednoty se individuálně přiřazovali 

k Silničnímu běhu Hodonín – Holíč – Skalica konaném 

v sobotu 13. prosince t.r. Závodníci vyráželi z Masarykova 

náměstí v Hodoníně a uzavírali svoji trasu ve Skalici na 

náměstí slobody. Vítězem v kategorii mužů se stal Vasyl 

Matoiychuk z Bardejova – čas 38.38 minut, 2. Albert 

Minener z Benedek-Teamu – čas 38.48 minut. 3. Kiprono 

Justus Kipachire z Benedek-Teamuu. 

V kategorii žen 1. Tünde Szabó z Benedek-Teamu, 2. Zita 

Kaczer z Benedek-Teamu, 3. Petra Fašnugová z Bánské 

Bystrice. Z Hodoňáků uspěli nejvíce junior David Kahona 

z AK Hodonín – 1. místem a v mužích nad 60 let Vladimír 

Varmuža – 2. místem  
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Činnost kulturní, vzdělavatelská a společenská 

V měsíci únoru se v tělocvičně hodonínské sokolovny 

uskutečnily dětské šibřinky, jejichž organizace se ujala 

sestra náčelnice Radka Dvořáčková. 12. t. m. schválila 

výbor naší jednoty na tuto akci příspěvek 1500 Kč. Program 

se sestával z her a soutěží v maskách. Začínal rušným 

nástupem, po kterém následovala rozcvička uvádějící malé 

účinkující do kondice potřebné k zdárnému plnění dalších 

úloh. Na závěr všichni převzali sladké odměny. 

Ve dnech 6.-9. června, jak je již zmíněno v pasáži o 

tělovýchově, se členové naší jednoty zúčastnili srazu 

v Oetzu, místě tragického skonu Dr. Miroslava Tyrše. 

Kromě cvičení zahrnoval též kulturní pořad, kulminující 

poslední den zádušní mší za tohoto proslulého zakladatele 

Sokola a oběti boje za svobodu v obou světových válkách. 

Obřad celebroval český farář z Mnichova u oltáře 

instalovaného na náměstí u školy. Probíhal v den, 
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kdy v Rakousku i jiných západních zemích slaví svatodušní 

pondělí a je tam tudíž sváteční klid. 

Vystoupil tam při ní letos sokolský národopisný soubor 

Formani ze Slatiňan, jenž se představil už na předchozích 

zábavných večerech u velkého táboráku. Přítomni byli 

sokolové z Čech, Moravy, Slovenska, Slovinska, Francie, 

USA, Vídně, Mnichova a Lucernu.  

Po ukončení ceremoniálu se zformovali v slavnostní průvod 

podél divoké alpské řeky Aachy, ubírající se směrem 

k Tyršově pamětní desce instalované na místě, kde za 

dosud nevyjasněných okolností zahynul. Tom pronesl 

vzpomínkový projev Tomáš Frey-Materna – starosta Župy 

Rakouské a památce Tyršově vzdali hold krojovaní sokolští 

praporečníci s historickými prapory. Konalo se tu také 

pravidelné zasedání Světového svazu sokolstva, v jehož 

čele je starostka České obce sokolské sestra Hana 

Moučková. 

20. září se na vrcholu Velké Javořiny 
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k 7. setkání sokolů z Moravskoslovenského pomezí sešly 

delegace jednot příslušejících k Sokolským župám 

Slovácké, Komenského, Středomoravské – Kratochvílova a 

Povážské – Milana Rastislava Štefánika. Tam ve výši 970 m, 

kde se odehrávaly první živelné protesty proti cynickému 

rozdělení moci v habsburské monarchii mezi Němci a 

Maďary prosincovou ústavu r. 1867, manifestovaly 

nerozbornost česko-slovenské vzájemnosti 

v moravskoslovenském pohraničí. Sokolské složky 

v regionu Slovácka a Záhoří patřily vždy k jejím 

nejzanícenějším pěstovatelům, což v minulosti přesvědčivě 

dokázaly v boji na obranu Československa proti 

nacistickým rozkladným záměrům v l. 1937-1939, v odboji 

proti hitlerovským okupantům, za plného oživení kontaktů 

po 2. světové válce i současnou spoluprací. Za Slovácké 

župy zde byl zastoupen Hodonín, Břeclav, Lužice, Dubňany, 

Svatobořice, Kyjov a Veselí n/Mor. 
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Členové T. J. Sokol v Hodoníně i Sokolské župy Slovácké 

stáli vždy mezi účastníky veřejných shromáždění svolaných 

Městem nebo Masarykovou společností, vytahujícím se 

k významným výročím prezidenta Osvoboditele T. G. 

Masaryka, města a státu. 

7. března u pomníku nejvěhlasnějšího hodonínského 

rodáka na Náměstí 17. listopadu, kde u příležitosti jeho 

164. výročí narození vyslechli projev předsedkyně 

Masarykovy společnosti Mgr. Ireny Chovančíkové, 

podtrhující Masarykovu osobní statečnost, jak se projevila 

rozhodnutím angažovat se po vypuknutí první světové 

války v zahraničním odboji. Pěvecky vzpomínku zpestřil 

Pěvecký sbor Barbastella z Gymnázia Hodonín. 

11. dubna u památníku Rudoarmějců na městském 

hřbitově, v předvečer 69. výročí osvobození Hodonína, kde 

starostka města Ing. arch. Milana Grayová zrekapitulovala 

hlavní údaje o části Bratislavsko– Brněnské operace, do níž 

zapadala bitva o Hodonín 
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a nástupní prostor na moravskou metropoli. 

Místopředseda senátu Ing. Zdeněk Škromach varoval před 

hrozbou neonacismu a akcentoval důležitost poučení 

z trpkých historických zkušeností, z čehož plyne potřeba 

vážil si těch, kdo za naši svobodu obětovali to nejcennější, 

vlastní život. Vlastimil Němeček ze Společnosti Ludvíka 

Svobody vzpomenul současnou konfliktní situaci na 

Ukrajině a pochválil přístup zdejší radnice, i když k dnešním 

postojům Ruska zaujímá odlišná ideová stanoviska. 

Tradiční pravoslavnou mši sloužil přímo u hrobů padlých 

jerej Serafín Tomeček a vyslovil znepokojující nad 

hajlováním, jež na obrazovkách je prezentováno jako 

projev osobní nebo politické svobody. 

14. září se dostavili opět k Masarykovu pomníku, k pietní 

vzpomínce 77. výročí prezidentova úmrtí, přes deštivé 

počasí. Mgr. Chovančíková, děj moderující, zde připomněla 

též 95. výročí Masarykovy univerzity v Brně, 
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O jejíž zřízení zakladatel československého státu usiloval 

jubileum hodonínského gymnázia, jehož vznik historicky 

souvisí s místním národněosvobozeneckým hnutím v době 

Rakousko-Uherska. 

Místopředsedkyně Masarykovy společnosti Mgr. Andrea 

Baumannová promluvila o Masarykově postoji k vzdělání 

společnosti a projev uzavřela jeho výrokem, že „Nevědomý 

občan je snadným nástrojem manipulace, a naopak ten 

vědomý požaduje, aby jeho společnost byla demokratická 

a občansky spravedlivá.“ 

Třetí, jako vždy nepočetnější manifestace v této lokalitě se 

konala 27. října, v předvečer státního svátku – 96. výročí 

vzniku samostatného Československa. Průběh 

převratových událostí roku 1918 v Masarykově rodišti 

přítomným letmo přiblížila „zahajovací zdravici starostka 

města Ing. arch. Milana Grayová, po ní pomluvil 

vicehejtman Jihomoravského kraje a senátu Ing. Stanislav 

Juránek, dále tradiční primátor partnerského města Holíče, 
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A předsedkyně Masarykovy společnosti Mgr. Irena 

Chovančíková. Pravidelnou pěveckou vložkou, včetně 

zapění české a slovenské státní hymny večer podbarvil 

soubor Barbastella z Gymnázia v Hodoníně s některými 

členy Pěveckého sboru města. Při všech shromážděních 

zde odbývaných doplňovali krojovaní sokolové čestnou 

stráž spolu s Junáky a Klubem vojenské historie. Podíleli se 

vždy také na aktu kladení věnců a kytic představiteli města 

a místních korporací. 

Jednota byla zase aktivní i v rovině vzdělavatelské. 

Přispívali do Zpravodaje Sokolské župy Slovácké – Sokol 

v kraji T. G. Masaryka, a to zpráv o významných 

tělovýchovných společenských akcích a pojednání 

vztahující se je kulatým historickým výročím. Konkrétně: 

Sestra Radmila Dvořáková – v lednovém čísle statěmi 

Mikulášská zábava a Vánoční cvičení, květnovém dvakrát 

Župní soutěž 
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všestrannosti v gymnastice. Bratr Jiří Baják – trenér 

zápasnického oddílu hodonínského Sokola – v lednovém 

čísle – Hodonínští zápasníci zakončili úspěšnou sezónu 

s grácií, březnovém – Hodonínští zápasníci patří 

k nejlepším, Mezinárodní turnaj v Krnově přinesl první 

zápasnickou medaili pro Holkovou a Kotlaříka, v říjnovém – 

Hodonínští zápasníci uspěli i na mezinárodním turnaji 

jedenácti evropských států, v prosincovém Další úspěchy 

hodonínských zápasníků a Hodonínské družstvo mužů 

obhájilo titul Vicemistra ČR v zápase řeckořímském. Bratr 

Jan Bezucha z oddílu stolního tenisu – v lednovém čísle – 

Memoriál Jiřího Křápka ve stolním tenisu. Miloš Hynek 

vzdělavatel T. J. Sokol Hodonín – v březnovém čísle 

historicky stať Vojenské protinacistické organizace Obrana 

národa v Hodoníně, která v našem městě úzce 

spolupracovala se sokolskou odbojovou skupinou Jindra. 

V č. 5 časopisu Malovaný kraj autor zveřejnil článek 

Počátky okupace Hodonína, dotýkající se rovněž Sokola. 



 

Strana -211- Rok 2014 

Naše jednota se v osobě sestry Vladimíry Potůčkové 

podílela lektorsky na průběhu semináře k Památnému dni 

Sokola, uspořádaného 25. října v sále sokolovny ve Veselí 

n/Mor. Vyhlášen k poctě obětem nacistické persekuce 

sokolstva zahájené 8. října roku 1941 z příkazu tzv. 

zastupujícího říšského protektora Reinhardta Heydricha 

jako aktin Sokol. Gestapo tehdy zatklo 900 členů Sokola, 

z toho 49 členů ústředního výboru ČOS a udeřilo i na 

složky v župách a jednotách. Jen v Hodoníně uvěznilo 5 

členů výboru jednoty – starosty br. Josefa Vaška, starosta 

Sokolské župy Slovácké MUDr. Josefa Hrubého, MUDr. 

Ladislava Nezvala, vzdělavatele Josefa Válka a náčelnici 

sestru Růženu Chorou. 

Vzhledem k 100. výročí 1. světové války byly probíraným 

tématem příčiny jejího vzniku a funkce legií ve Francii, 

Rusku a Itálii, o čemž přednášel br. Dr. Zdeněk Hlobil. 

Sestra Vladimíra Potůčková 
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Přítomným přiblížila život a činnost Renaty Tyršové a první 

náčelnice Klemeni Hanušové. 

V diskusi br. Julius Kodrík připomenul osobně prožitou 

vlasteneckou atmosféru X. všesokolského sletu v Praze r. 

1938. Po ukončení se účastníci odebrali do Domu kultury 

k prohlídce výstavy fotografií z 1. světové války, jež jim 

názorně obohatila představy o hrdinství i utrpení našich 

zahraničních bojovníků. Materiály většinou pocházely 

z pozůstalosti br. Bohumila Němečka a Františka 

Rájeckého. Seminář navštívilo 28 osob z jednot Hodonín, 

Lipov, Moravský Písek, Strážnice, Velké Bílovice a Veselí 

n/Mor. Přijeli i hosté z župy Komenského, ze Starého města 

u UH. Hradiště, UH. Hradiště a Zlína. 

Tradičně byly podniknuty dva hromadné zájezdy na 

divadelní představení, a to v dubnu na hru Divotvorný 

klobouk do Městského divadla ve Zlíně a 13. listopadu na 

operety Polská krev do Janáčkova divadla v Brně. 

5. prosince se v sokolovně uskutečnila 
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Mikulášská zábava s nadílkou dětem. Dárky rozděloval 

anděl provázející Mikuláše s kouzelnou knihou. Nechyběl 

ani čert. Děti předvedly svůj recitační a jiný um, za což 

obdrželo v balíčku odměnu. Akci organizovala náčelnice 

sestra Radmila Dvořáčková. 

Na závěr roku se uskutečnilo předsilvestrovské posezení. 

T. J. Sokol Hodonín poskytla možnost realizace 

tělovýchovných a sportovních aktivit i jiným institucím ve 

městě. V tělocvičně sokolovny odbývalo pravidelně cvičení 

pro rodiče s dětmi Centrum pro rodinu a sociální péči a na 

stadioně v Rybářích se ve dnech 2.-4. července a 28.-30. 

téhož měsíce Příměstský fotbalový tábor, každoročně 

pořádaný Apoštolskou církví v Hodoníně. 
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Personálie 

V průběhu letošního roku došlo ke změně v osobě starosty 

naší T. J., v důsledku události, která nemá v její historii 

obdobu a ostře kontrastuje se sokolskými idejemi. 

Od 18. října t. r. byly vyšetřovány zjištěné finanční 

nesrovnalosti, na základě podnětů vzešlých z poznatků 

ventilovaných téhož dne na schůzi výboru hodonínské 

jednoty. 

Dosavadní starosta Mgr. Kamil Vinklárek vybíral v hotovosti 

platbu nájemného od ledna do října roku 2014 (částky 10-

14.000 Kč) od oddílu badmintonu, aniž příjem odváděl do 

pokladny T. J. Sokol. Oznámil také, že si 100 Kč ponechává 

za otevření sokolovny a 250 Kč odvede, přičemž mu výbor, 

jak potvrdil místostarosta br. Ján Lahvička, podobný krok 

neschválil. Týž se při jednání dotazoval, jak je vedena 

evidence příjmů z pronájmu technické haly a kurtů na 

stadioně v Rybářích, mající už od syna chodívající- 
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ho tam hrávat tenis, informaci, že fyzickým osobám není 

po zaplacení nájemného vydáván příjmový doklad. Na 

dotaz, z jakého důvodu se tak děje starosta Vinklárek 

odpověděl, že proto, aby jednota ušetřila na daních. Kdyby 

do vstupního zahrnul daň, hala by se nenaplnila a 

nepokryly by se náklady na její provoz. Vybrané peníze 

jsou dle jeho tvrzení účtovány na nájem 1. patra 

nepodléhajícího zdanění a zbytek je uložen v trezorku 

k použití k úhradě výdajů na jiné potřeby Sokola. 

Br. Svoboda následně upozornil, že starosta Vinklárek 

vybral z klubovny v 1. poschodí hotovost z jeho pokladny, 

získanou za občerstvení a zboží, které nezaplatil. 

Sestra Čadová výboru dále sdělila, že eviduje ještě jednu 

finanční hotovost, která nefiguruje v účetní evidenci 

jednoty. 

Kromě toho se z obnosu uloženého v trezoru ztratilo 

170.000 Kč. 

Na základě těchto skutečností výbor uložil 
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Prověření celého případu komisi ve složení: 

sestra Marta Panáčková – předsedkyně revizní komise a 

bratři Igor Varga – jednatel a Ing. Milan Václavík – 

předseda oddílu sportu. Ta po kontrole podle 

předloženého deníku zjistila v pokladně č. 2 manko 170.00 

Kč. Na podkladě toho vyzval místostarosta br. Ján Lahvička 

starostu Vinklárka k rezignaci na funkci, který ji oznámil 23. 

března plénu Valné hromady. Předstoupil před 

shromážděné členstvo a své rozhodnutí odůvodnil 

manažerskou chybou, po čemž opustil velkou tělocvičnu, 

kde se zasedání konalo. Řízení se ujal místostarosta br. Ján 

Lahvička, jenž přítomným podrobně osvětlil celou 

záležitost i rozpory ve Vinklárkových výpovědích. 

Dle předběžného návrhu výboru naší T. J. byl novým 

starostou zvolen br. Ján Lahvička a místostarosta br. Jan 

Bezucha. 

Od tohoto dne výbor pracoval ve složení: 
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Ján Lahvička – starosta 

Igor Varga – jednatel 

Jan Bezucha – místostarosta 

Radmila Dvořáková – náčelnice 

Jiřina Jurásková – místonáčelnice 

Jaroslav Míšek – náčelník 

Mgr. Miloš Hynek – vzdělavatel 

Ing. Milan Václavík – předseda odboru sportu 

RNDr. Petr Tkáč – předseda odboru investování komise 

Martin Zlámal – vedoucí pořadatelského odboru 

Radomil Janoušek – správce stadionu 

Karel Svoboda – správce kuchyňského odboru 

Jana Čadová – hospodářka 

Otakar Vyrůbalík – člen výboru 

Vladimír Komorný - -II- 

Ondřej Fialík - -II- 

Mgr. Kamil Vinklárek podal trestní oznámení na 

neznámého pachatele Za krádež a zpronevěru peněz T. J. 

Sokol Hodonín a požádal policii o sejmutí otisku prstů, 
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aby se ozřejmilo, kdo s pokladou č. 2 manipuloval. Hájil se, 

že jde prvořadě o chybu účetní, což sestra Jana Čadová 

odmítla s tím, že ve věci zmíněného postupu na ní vyvíjel 

tlak. 

15. dubna rozhodoval výbor T. J. tajným hlasováním o 

vyloučení exstarosty Mgr. Kamila Vinklárka z ČOS. Výsledek 

nevyzněl pro ukončení jeho členství v Sokole. Závěr mu 

v přítomnosti členů zasedajícího výboru sdělil starosta br. 

Ján Lahvička a dostal příležitost se k věci vyjádřit. 

Vedení T. J. Sokol Hodonín vydalo ve smyslu nápravných 

opatření a prevence 14 nových směrnic, mezi jiným 

povinnost každého oddílu vést evidenci finančních 

prostředků s nimiž disponují a provádět namátkové 

kontroly. Dále pravidelně kontrolovat čerpání rozpočtu pro 

provoz nafukovací haly. Za nevykázaný příjem T. J. Sokol 

podala dodatečně daňové přijímání. Celá věc se probírala 

opět na výborové schůzi 17. června i na podzimních 

zasedáních a o Vinklárkově vyloučení z ČOS výbor 

s konečnou plat- 
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Záležitosti majetkoprávní a provozní 

ností rozhodl 16. prosince, což mu po ukončení jednání br. 

Lahvička – starosta T. J. přede všemi shromážděnými 

funkcionáři osobně oznámil. Pracovní poměr s ním byl 

rozvázán již na jaře, v intencích usnesení valné hromady 

23. března. Osobní tvrzení ohledně praxe týkající se 

technické haly  popírá. 

 13. května byla do výboru T. J. kooptována sestra Dana 

Vilímková za oddíl aerobiku. 

Od dubna t.r. začalo kromě výboru T. J. znovu fungovat 

předsednictvo, scházející se pravidelně v měsíčních 

intervalech ve složení: Ján Lahvička, Igor Varga, Radmila 

Dvořáková, Jaroslav Míšek, Ing. Milan Václavík a Jana 

Čadová jako přísedící. 

Jednota věnovala soustavnou pozornost údržbě a 

zušlechťování prostor sokolovny i stadionu v Rybářích a 

jejich vybavování ve prospěch rozšiřování nabídky 

možností sportovního využití členstva nebo zájemců 

z ostatní veřejnosti. 

Během letošního roku uskutečnila tyto kroky: 
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30. dubna schválilo pracovní předsednictvo rekonstrukci 

odrazové stěny na tenisových kurtech na stadionu 

v Rybářích, což výbor jednoznačně akceptovalo na 

květnové schůzi. Taktéž jednání s Fotbalovým klubem 

Hodonín o vybudování umělé plochy ve stejné lokalitě, 

včetně osvětlení. 

13. května starosta Ján Lahvička předložil výboru ke 

konzultaci projekt revitalizace cvičiště na stadionu 

v Rybářích, zhotovený Ing. Jaroslavem Kratochvílou. Týká 

se též stavby nových objektů, a to univerzální sportovní 

haly, zázemí tenisu, tribuny, hřiště s umělým povrchem, 

oploceného hřiště a hřiště plážového volejbalu. Kalkulován 

náklad 81.150.088 Kč, vlastní tribuna 2,5 mil. Kč. 

17. června výbor odsouhlasil opravu karambolového stolu 

v ceně 10.000 Kč, rekonstrukci světla ve velké tělocvičně 

firmou AFIMO CZ s.r.o. v hodnotě 15.000 Kč, vymalování 

kanceláře, chodby, sklepa a šaten v hodnotě 50.000 Kč, 

instalaci nábytku v kanceláři účetní, po- 


